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 תודה מראש!!!

 ראה!!!! ברכה וקללה!! הכל ברור!! הכל על השלחן!!!

ראה אנוכי נותן לפניכם היום ברכה וקללה!! את הברכה אשר תשמעון... ואת פרשת השבוע מתחילה עם ארבעה פסוקים רשמיים: 
 הקללה אם לא תשמעון...

 מה כתוב בפסוקים האלו?? מה המסר שלהם??? 

מה אנחנו יודעים... ומה אנחנו -אדוני היקר: תפסיק לחשוב שהיהדות מסובכת... תפסיק לפכור ידיך בסימן שאלה ולומר ש
ודע מה רצון ה'... תפסיק לדבר בסגנון זה!! כי זה לא פשוט נכון!!  הכל ברור!!! יש ברכה ויש קללה!! הברכה מבינים... אנחנו לא י

היא אשר תשמעון אל מצוות ה' אלוקיכם... ואילו הקללה זה אם לא תשמעון... אין פה מה להבין ואין מה להסתבך... וזה אחת 
תענוג מיוחד לעשות את היהדות מסובכת... ואז אני לא יודע מה רצון ה' ומה מהיצר הרע'ס הגדולים ביותר שלנו... יש לנו מין 

צריך לעשות... סוג הספקות האלו נותנות לנו תחושה של צדקות כזו... שאני אאפסס... לא יודע מה לעשות... אני מאוד רוצה 
ר'  יהדות היא מאוד מאוד ברורה!! וראה!!!!!!!אז זהו שזה לא נכון!!! הלעשות משהו בעבודת ה'... אבל אני לא יודע מה הנקודה... 

ייד... ראה!!!! אנוכי נותן לפניכם היום ברכה וקללה...  אתה רואה?? מצד אחד יש ברכה... ומצד שני יש קללה.. ומעתה: את הברכה!! 
שה רצון ה'... זה אשר תשמעון אל מצוות ה' אלוקיכם... אם אתה שומע בקול מצוות ה'... אם אתה מתנהג כמו יהודי ואתה עו

ברכה!!!! ואם לא... אם לא תשמעון אל כל מצוות ה' אלוקיכם... אז הנה קללה!!! כל מה שנותר לך עכשיו זה לברר מה אתה 
 עושה... האם אתה מקיים את מצוות ה' או לא?? זהו!!! אין פה יותר מה להבין!!! 

--- 

מה... מה המצב שלי  )או לכה"פ אמור לשאול את עצמו(נו שואל את עצמו ימים הנוראים בפתח וצריך לחזור בתשובה... וכל אחד מאית
שמה למעלה?? האם אני בפלוס או במינוס??? האם בשמים מרוצים ממני או שלא כ"כ או... או שממש ממש לא??? נו... באמת מה 

מוכן לשלם מאה אלף שקל למי שמוכן  אתה אומר??? אז כל אחד מושך בכתפיו... אין... אין לי מושג... איך אחד פעם אמר לי: אני
לשחרר לי איזה מידע או מסמך מה חושבים עלי בשמים... מה המצב שלי שם... ברגע ששמעתי אותו... מיד קפצתי על המציאה 
ואמרתי לו!!! קדימה... אני!!! אני יודע בדיוק מה המצב שלך בשמים!!! אבל קודם תתן לי דמי מקדמה... תן לי איזה עשרים אלף 

 שקל מראש )שלא תברח לי אח"כ...( ואז אני אגיד לך... בקיצור:

ראה אנוכי נותן לפניכם היום ברכה וקללה... את הברכה אשר תשמעון אל מצוות ה' אלוקיכם... והקללה אם אמרתי לו: יש פסוק: 
צב שלך טוב... ואם לא!! אז כתוב כאן: שאם אתה מתנהג כמו יהודי ועושה מה שכתוב בשו"ע... אתה בסדר... המ לא תשמעון...

אתה פשוט צריך לפתוח את הספר תורה של העם היהודי... ולעבור פסוק  אמרתי לו: אין פה מה להבין!!!רח"ל המצב שלך גרוע... 
פסוק ולבדוק האם אתה עומד בכללים או לא... ואם אתה לא מספיק מבין מה כתוב בס"ת... אתה מוזמן לפתוח שו"ע... ואם שו"ע 

תר מידי הרבה חומר בשבילך... אז יש כל מיני ספרי קיצור... אם זה ספר היראה לרבינו יונה או שער ג' בשערי תשובה ששם זה יו
הוא מונה בקיצור נמרץ את כל מה שיהודי צריך לדעת בשביל להיות "בסדר" עם הרבש"ע... וזהו!!! מה שכתוב שם!! זה בדיוק מה 

מנביא... כי כל המידע שהנביא מביא מהעולמות העליונים...  לא לחינם חכם עדיף ם!!!!אין שום הפתעות בשמישקורה בשמים!! 
שכל אחד מאיתנו החכם מביא מידע עוד יותר מדויק ומפורט מהסעיף קטן של המשנה ברורה ומהפרקטיקה המעשית בעבודת ה' 

נסה להתחמק בתואנה ש... מה אנחנו יודעים... והוא רק לא רוצה... הוא מ יודע טוב מאוד מה הוא צריך לעשות ולתקן בעבודת ה'
היהדות לא מסובכת בכלל!!! הכל כתוב  לא!! לא אדוני!!! אין שום דבר מסובך ביהדות!מה חשבונות שמים... ומה צריך לתקן... 

א רוצה אתה ל אם יש משהו מסובך... זה אתה!!! אתה מסתבך עם עצמך!!!בתורה שבכתב ומפורש ע"י חז"ל בתורה שבעל פה... 
לעשות מה שמוטל עליך לעשות... ולכן אתה מנסה לסבך את התורה ומחפש להוציא ממנה את מה שמתאים לך... ואז באמת זה 

אתה יכול לזרוק את ה"ראש הגדול" שלך בטיט של חצר המטרה... ולעשות פרצוף נבוך ומהורהר של ראש קטן ולשאול... אוי... נהיה מסובך... 
כאילו שכל הבעיה שלך זה הנביא שיבא וישבר ויגלה לך את הסוד  נו לא ראינו אין עוד נביא, ואין איתנו יודע עד מה...""אותותימה עושים... 

ואין לך שמץ של מושג מה רצון ה'!!! ולא נותר לך אלא לחפש  כאילו שאין לך קצה חוט!!!הגדול... מה ה' רוצה ממך ומה אתה צריך לעשות... 
. בנרות איזה צדיק מיוחד "שרואה דברים..." שיגיד לך מה קורה בשמים. אדוני!!!! במקום לחפש בנרות איזה צדיק מיוחד שרואים אצלו דברים..

בעבודת ה' אתה משחק אותה ראש קטן כאילו אתה לא עזוב!!! קודם תחפש את הראש שלך!!! איפה זרקת את הראש הגדול שלך... למה תמיד 
מצא אצלך הקב"ה שהוא שב מאחריך ולכן בשנה האחרונה לא היה לך סייעתא  איזה ערוות דברמבין ולא יודע לאבחן ולהצביע על הנקודה!! 

רס... אני לא לוקח פדיונות... ואני לא רואה אבל בינינו... אין לי שום אינט אני לא נחמד!!! אני בועט לך בבטן בלי רחמים!!!דשמיא כמו פעם??  
אלוקיך שאתה יודע  שאתה תעמוד מול עצמך ומול שאתה!!! שאתה תראה דברים!!!דברים... אני בסה"כ מעמיד אותך מול המציאות 

חודש  אל תשכח שבעוד המרויח היחיד יהיה אתה!! לא אני!!!בדיוק מה הוא רוצה ממך!! ולא תתחמק ממה שאתה צריך לעשות!! 
והקב"ה  באמת!!!!ימים כל אחד מאיתנו יעמוד לבד לבד מול הרבש"ע... כל אחד בגודל טבעי... ושם יכון בחסד כסאו וישב עליו 

לא טיוחים... ולא בלבולי שכל.. הקב"ה יתבע ממך למסור דין וחשבון אחד שתים שלוש... מי יעמוד לצידך  אמת!!!ידרוש ממך 
אף  )אף נביא שקר שניבא לעם ישראל עתיד ורוד לא ליווה את עם ישראל בגלות(תוציא מהראש! אחד בעולם!!! אף ברגעים האמיתיים האלו?? 

אחד!!! אתה ורק אתה תעמוד ותתמודד מול רשימת שאלות שהקב"ה ישאל אותך מה קורה איתך... ההלו... תתכונן לזה!!! צריך 
 חה... אגוטע חודש!!!לקחת את העניינים ברצינות... זה לא צחוק... זה לא בדי
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 האם צרות של עשירים זה גם צרות??

בפרשת השבוע התורה מתייחסת לצרות של עשירים!!! 
מדובר שם במעשר שני... שכל אחד מישראל מחוייב 
להפריש עשר אחוז מפירותיו ולעלות אותם לירושלים... 
אבל אל תשאל... יש לי בעיה... בעיה מאוד קשה... תנחש 
מה הבעיה??? וכי ירבה ממך הדרך... כי לא תוכל שאתו... 

יש לי בעיה... הקב"ה כ"כ  תקשיב:קיך!!!! כי יברכך ה' אלו
בירך אותי... ויש לי כ"כ הרבה פירות... שגם העשר אחוז 
שאני צריך להפריש... זה עצמו כמות אסטרונומית... ואני 
פשוט לא מסוגל להעלות כזו כמות אדירה של פירות 

כי יברכך ה' לירושלים... כן... זה מה שהתורה מדגישה: 
מהברכה שה' בירך אותך.. הרי יווצר מצב אלוקיך!!! כתוצאה 

עשר אחוז יהיה כמות מאוד גדולה ולא תוכל  -שהמעשר
 שאתו...

 נו... איך אנחנו מתייחסים לצרות של עשירים???

  אוהו... תתבייש לך... נותנים לך ואתה מתלונן??

תגיד תודה... יש כאלו שאין להם בעיות כאלו... יש כאלו 
רי... אז אתה... שאפילו שהידיים שלהם ריקות לגמ

המעשר'ת שלך כ"כ גדולים... אז אתה מתלונן... אתה עוד 
מעיז לומר שאתה נמצא בשוקת שבורה ולא יודע מה 
לעשות?? תשבור את הראש... תשכור חברת הובלות 

 ותשתוק... ותעלה את כל הפירות לירושלים... ותגיד תודה 

לבן אדם התורה לא סותמת פיות... וגם  אז זהו שלא!!! 
שברוך ה' הקב"ה הרעיף עליו מלא חפניים ברכה... גם לו... 
בתוך המצב של הברכה... יכול להיות כל מיני קשיים 

)כמובן... אם היה טכניים... והתורה לא מתעלמת מהם... 
מדובר בטענת פינוק או בטענת וישמן ישורון ויבעט זה כבר 

... טענה משהו אחר... כעת אנחנו מדברים על טענה מוצדקת
מתקבלת... וכי בגלל שהיהודי הזה התברך לכן אין לו זכות 
לפתוח את הפה... וכי אדם עשיר שחמורו רובץ בדרך רק בגלל 
שהוא מלא וגדוש בכל טוב מצרים... לכן אין פה מקום לעזוב 
תעזוב עמו...?? כן... במדינת ישראל שמאפיינת את דעת בעלי 

מאוד רווחת... תמיד  בתים ההפוכה מדעת תורה הגישה הזו
ירחמו על החלש... תמיד הוא יצא הצודק... והחזק תמיד יצא 
מופסד... אם אתה רוצה לנצח תהיה עובד זר... אתה רוצה לצאת 
צודק?? תהיה בן מיעוטים... אבל חשבון הצדק האמיתי קובע 
שבדיוק כמו שאסור לישא פני גדול ועשיר... כך גם דל לא תהדר 

חם על הדל יותר מהעשיר... ועל אותו משקל בריבו... אסור לר
אסור גם להטות את דינו של העשיר לשלילה מרוב רחמים עם 

עכ"פ התורה מתייחסת לטענה זו... ובשביל זה יש  העני...(
לנו את דין פדיון מעשר שני... אותו יהודי עומד ופודה את 
פירותיו על מעות... ומעלה אותם לירושלים... ושם באמת 

מודה לקב"ה על שזיכה אותו שכמות הפירות שלו הוא 
כ"כ גדולה עד כדי שהוא הגיע לצרות של עשירים ש"לא 

 תוכל שאתו..."

--- 
ללמדך: שהתורה לא מתעלמת ולא מתנכרת לאף אחד!!! 
 בשום שלב בחיים!! גם אדם שפיו מלא שירה כים ולשונו
רינה כהמון גליו... ואין לו שום תלונות... הכל ברוך ה' כל 
כך טוב... אבל יש כל מיני טרדות... ועומס גדול כתוצאה 
מ.... מ... ממה שזה יהיה... אם זה הבת שהתארסה 
ואוטוטו חתונה ויש עומס גדול... ואם זה התחייבויות 
כספיות שמגיעות בנסיבות משמחות ש... חס ושלום... 

ייש להתפלל... מה... יש לי עוד מה לבקש?? אני אני מתב
נכון...  לא!! אתה טועה!!!רק יכול להודות לקב"ה...  

להתלונן אסור... אדם שמתפלל על רוב טובה ובועט בה 
זה ממש כפיות טובה... אבל אם יש לך קושי נקודתי 
כתוצאה מטובה שהקב"ה נתן לך... גם את התפילות האלו 

אן הקב"ה נמצא... גם את המסר הקב"ה מתפלל... גם כ
הזה צריך פעם אחת לדעת... הקב"ה לא נעלם אחרי 
שהוא הטיב איתך... הוא ממשיך ללוות אותך... לא רק 
במציאה הגדולה... אלא גם בהובלה שלה... ואם זה כבד 
לך... ולא תוכל שאתו רק כי יברכך ה' אלוקיך... גם כאן 

ד ששמו: פדיון הקב"ה נמצא והוא נותן לנו ציווי מיוח
מעשר שני... אז לא צריך אף פעם לסגור את הפה... 

 הקב"ה תמיד כאן... 

 

 מעמד חלוקת המטבעות
 הקדושות באישון ליל בבית המקדש... 

מי שנכנס בלילה האחרון לבית המקדש... למקום שבו הכהנים אוכלים את שיירי המנחות והקדשים... זה היה נראה כאילו 
כ"ק אדמו"ר שליט"א מחלק חנוכה געלט.. ישב שם יהודי וכל הכהנים עוברים לפניו ברטט של קדושה והוא מחלק לכל 

ם ומניח אותה בשמחה בכיס שלו!! מה קרה?? אולי זה הרבה אחד מטבע... כל אחד מהכהנים לוקח את המטבע בשני ידיי
כסף...??? לא... אחד מהכהנים הראה לי... זה בסה"כ עשר אגורות... אז מה קורה פה?? זה ממש מזכיר לי דמי חנוכה שהרבה 

את ה"דמי  שליט"א מחלק בחנוכה?? אבל לא!!! עדיין זה לא כ"כ דומה לדמי חנוכה... משתי סיבות: א. הבן אדם שמחלק
חנוכה" האלו הוא לא נראה רבה... הוא דווקא נראה יהודי פשוט... דבר שני: כשהרבה מחלק דמי חנוכה דוחפים... והפעם 

 לשם שינוי לא דוחפים!!! כולם מגיעים בנחת... כל אחד מקבל... אף אחד מהכהנים לא לחוץ להפסיד... 
כי כשמחלקים קדשים לכהנים... תמיד יש דחיפות נוראיות... כולם  אגב: באופן כללי המחזה הזה הוא לא שגרתי במקדש!!!

רוצים לזכות בלחם הפנים... וכולם רוצים לזכות בכל בשר חטאת או אשם או שיירי המנחות... ולכן יש דחיפות כי כולם 
טוב מאוד שהם מפסידים... והם )ולכן הצנועים מושכים את ידיהם... הם יודעים יודעים שיש כמות מוגבלת ואם לא תדחוף לא תקבל!!! 

  מעדיפים כך... בשביל לא להיכשל בהתנהגות לא ראויה בבית המקדש...(
אבל הפעם לשם שינוי... יש פה מישהו שמחלק משהו... כולם מתרגשים... כולם רוצים לזכות... אבל אף אחד לא לחוץ!!!  

 שאומר דרשני...אין פחד שהכמות מוגבלת ואם לא תדחוף לא תקבל!!! זה כבר דבר 
ובכן: הסיפור  )שבוע שעבר זה היה ט"ו בשבט באמצע חודש אב והפעם זה חנוכה...(ובכן: מה זה החנוכה געלט הזה בשלהי חודש אב??? 

הוא ארוך... אנחנו נספר אותו רק בקצרה... היהודי הזה שיושב כאן ומחלק מטבעות זה לא רבה!!! ממש לא רבה!! זה בעל 
הזה קוראים מוטל... למוטל יש עבר פלילי... הוא היה הגנב המיתולוגי של נחלת דן... כל גוש דן סבלו תשובה... ליהודי 

ממנו... כל לילה היה פריצה במקום אחר... היה גל של גניבות... ומוטל גנב ידע טוב את המלאכה והוא תמיד הצליח לחמוק... 
.. ואף אחד לא הצליח... עד שיום אחד מוטל גנב נכנס לבית וכבר תוכננו מארבים והפכו את העולם בשביל לתפוס אותו.

המקדש!!! לא!!! אל תפחד... בבית המקדש הוא לא תכנן לגנוב!!! גם בגלל שבבית המקדש אף אחד לא מעיז לגנוב... וחוץ 
ציאים אותו מזה מי שתופסים אותו שהוא גנב כלי שרת... זה לא נגמר בתשלומי כפל... זה קנאים פוגעים בו!!! פשוט מו

מהעזרה ופוצעים את מוחו... והורגים אותו בבית משפט שדה... )כך על פי הלכה... הגונב את הקסווה וכו'..( אבל לא!!! מוטל 
גנב לא הגיע לגנוב... הוא דווקא הגיע לבית המקדש להתפלל!! כן... גם גנב צריך סייעתא דשמיא והוא בא להתפלל שיהיה 

ובדיוק זה היום יום שלישי בבוקר והלווים שוררו בנעימות עצומה את המילים: עד מתי תשפטו סייעתא דשמיא בגניבות... 
עול ופני רשעים תשאו סלה, שפטו דל ויתום מיד רשעים יצילו", ומשום מה המילים האלו נכנסו בלבו כארס של עכנאי!!! 

ות שליש וקיבל על עצמו לשוב בתשובה והוא התמלא בהרהורי תשובה כנים... הוא עמד שם במשך כמה שעות ובכה בדמע
שלימה ומכאן ואילך לא לגנוב... והוא נהפך לבעל תשובה אמיתי!!! עברו כמה שבועות... ואז הוא החליט שהגיע הזמן 
להתחיל להחזיר את הגניבות!!!! זה לא היה פשוט... מדובר בעבודת נמלים... לפתוח מחסנים שלימים של ציוד ואביזרים... 

דבר למי שייך... ומה אתה חושב... יש פה המון חוסר נעימות... אבל לא הייתה ברירה... יום אחד מוטל הופיע  ולשחזר כל
בבית דין והוא ביקש להצהיר הצהרה!!!! שמעו נא רבותי דיינים מומחים!! קוראים לי מוטל גנב!!! אני הוא זה ולא אחר! 

שכולם מחפשים אחרי ולא מוצאים אותי... והנה... בשבועות  אני הוא זה שגנבתי מאות גנבות בשנתיים האחרונות...
האחרונים התחולל אצלי מהפך וחזרתי בתשובה שלימה לפני הקב"ה ואני כעת רוצה להחזיר את כל הגניבות שגנבתי... 

 מה... זה אתה??? כמה משטרות חיפשו אחריך... כמה מארבים ניסו לעשות מולך... כן... לא יאומן!!! הההלם!!!! 
פנה האב"ד למוטל ואמר לו: אין לך מושג איזה טובה עשית עם עצמך שבאת כאן לבית דין להודות!!! ולמה??? כי... כי 

 תנסה לתת השערה... כל הגניבות שלך... באיזה סכום הם מסתכמות??? 
וטל: וכמה מתוכם זה מוטל גנב חשב וחשב ואז הוא ענה: משהו כמו חצי מיליון שקל... אוהו... המשיך האב"ד ותחקר את מ

 בעלי חיים... בקר וצאן?? מוטל שוב חשב... רבע מהגניבות היו שור ושה... 
נו... אתה מבין מוטל??? אם לא היית מגיע לכאן ומודה!!! יום אחד הרי היו תופסים אותך... ודבר ראשון היית מתחייב 

ם... כי כל שור ושה שגנבת היית חייב תשלומי ארבעה תשלומי כפל!! אז חצי מיליון היה נהפך למיליון... אבל זה עוד כלו
מדובר בסכומים אגדיים!!! שלא היית יכול לעמוד בהם והיית נמכר בגנבתך בתור עבד  )את כולם מוטל מכר הלאה...(וחמשה 

ל'ס... עברי... את כל זה חסכת ברגע שהגעת לכאן והודית ונפטרת מתשלומי הקנס!!! אתה חייב להחזיר רק את הקרן... תכ
הבית דין נכנס לתמונה... והם קיבלו בזרועות פתוחות את מוטל... ולאט לאט החזירו את כל הגניבות בצורה מכובדת... חלק 
מהגניבות הם החזירו "בגניבה..." באופן שהבעלים לא ידע אפילו שהחזירו... )אבל לא תמיד אפשר... עיין סוף ב"ק...( וב"ה 

רוקן!!! כמעט כל הגניבות הוחזרו לבעליהן!! מה שנשאר בעין חזר בעין... ומה שהשתנה תוך חצי שנה מחסן הגניבות הת
שולם בדמיו וכו'... אבל!!!! הייתה גזילה אחת ויחידה שהיא עדיין נשארה ללא מוצא!!! מה קרה?? אחד מהנגנבים של 

בים אין אפליות!!! אם אפשר לגנוב מוטל גנב... היה לא פחות ולא יותר: גר הצדק אברהם בן אברהם!!! מה יש?? אצל גנ
מיהודי מקורי... אפשר גם לגנוב מגר... ומוטל גזל מאותו גר סכום של עשרים אלף שקל!!! דא עקא... שחודשיים לפני 

לישיבה של מעלה... הופה!!!! הרי לגר אין יורשים... וממילא אין למי להחזיר... רק שמוטל חזר בתשובה... גר הצדק נפטר והתבקש 
??? יש בתורה מצוה מיוחדת!!! אחד מכ"ד מתנות כהונה זה גזל הגר!! מי שגזל גר ובא להשיב את הגזילה לאחר פטירתו של הגר... מה

הוא צריך לתת אותה לכהני משמר!!!! וזה הסיפור שלנו... יש לציין שזה מתנת כהונה יחסית נדירה ולכן היא מצווה חביבה מאוד... 
את כל המשמרה והודיע להם: יש לי הפתעה מיוחדת בשבילכם!!! יש פה בעל תשובה שגזל גר וכבר לפני בתחילת השבוע הגזבר כינס 

המשמרה  -זה לכהנים... אבל עיכבתי אותו!!!! אמרתי לו תחכה... תחכה למשמרה הזו כמה חודשים הוא הגיע אלי ורצה לשלם את
המשמרה!!!! שכל אחד יקבל!!! וצריך שכל אחד יקבל שווה פרוטה!!! שלכם... ולמה??? כי בשביל להחזיר את גזל הגר צריך לתת לכל 

והסכום שהוא גזל מהגר... הוא באמת סכום גדול... אבל כשהסכום הזה מתחלק בין משמרה שלימה זה יוצא פחות משווה פרוטה לכל 
שביל שכל אחד יקבל שווה פרוטה... ולכן אחד... אז אי אפשר!!! הוא לא יוצא ידי חובה בזה! הוא צריך להוסיף סכום מסוים משלו... ב

אמרתי לו לחכות עד המשמרה שלכם... שהיא המשמרה הכי קטנה... שיש בה הכי פחות כהנים... כדי שהוא יצטרך להוסיף הכי פחות... אי 
בל לפי מנין בני לכך!! בעזה"ש ביום שלישי בערב... כולם מוזמנים לאחר חצות הלילה למעמד חלוקת פרוטה דגזל הגר!!! כל אחד יק

ביתו... )יש לחקור: מאיזה גיל..?( ואכן יורם ישב שם... דמעות של התרגשות זלגו מעיניו... כן... ברגעים אלו הוא מחזיר את הגזילה 
 האחרונה שלו... ארחץ בניקיון כפי!!!! בניקיון כפיים ורק אז ואסובבה את מזבחך ה'... אל תתפלא אם תראה אותו בשמחת בית השואבה

החסידים ואנשי מעשה... הם אמנם יגידו: אשרי ילדותנו שלא ביישה את זקנותנו... ואילו הוא יאמר: ומפזז ומכרכר יחד עם 
אשרי זקנותנו שכיפרה את ילדותנו... אבל כולם ביחד יסיימו ויאמרו: אשרי מי שלא חטא ומי שחטא ישוב וימחול לו...   

  ברוכים הבאים לימי הרחמים והסליחות!!!!

 
 

 בקרוב ממש



 

  

מה התנאי הבסיסי לאמירת תוכחה 
 שמתקבלת??

בלי להיכנס לפוליטיקה... רק בתור דוגמא למסר  
חשוב... מישהו שאל אותי שאלה מרתקת: איך 
אותם אלו שנמצאים שם בממשלה... איך הם לא 
מתביישים?? הרי זה לא סוד שכל המהלך שלהם 
הוא מזויף מתוכו... וזועק מזה תאוות שלטון וריכוז 

המידות רעות ביחד... אז איך הם לא של כל 
מתביישים בזיוף הזה?? בשלמא אנחנו. הרי גם 
אנחנו חיים בזיוף... גם אנחנו חיים ברמאות 
עצמית... אבל לכל הפחות אין מי שיטיח בנו את 
האמת הזו בפרצוף )סו"ס אנחנו לא לומדים 
מוסר..( אבל שם הרי כן כל היום מטיחים את 

... שם כל אחד אומר לשני האמת בפרצוף אחד בשני
 את כל האמת בפנים... אז איך הם לא מסמיקים?? 

זו שאלה מעניינת... ואני חושב שהתשובה כתובה 
"וידרכו את בהפטרה של תשעה באב... יש שם פסוק: 

כי מרעה אל רעה יצאו ואותי  לשונם קשתם שקר ולא לאמונה גברו בארץ

בפסוק  מה כתובשמת לב האם  "!!!לא ידעו נאום ה'
אתה יכול להסביר לי טייטש מה כתוב  הזה??

 אז בקצרה ממש:בפסוק הזה?? 

מה ההבדל בין אמת  אמונה!!יש ---ו אמתיש 
 לאמונה??

יענקל וליבל שני הגנבים המיתולגיים  תשמע סיפור:
... יה ביניהם סטטוס קוולה עוד היתחשל העיירה. ב

ום אני לא מסגיר אותך ואתה לא מלשין עלי... אבל י
 גנבות יותר כנראה אחד זה התפוצץ... לליבל היו

מידי מוצלחות ויענקל לא 'עמד בקנאה...' הגיע יום 
פגש את ליבל בבית הכנסת יענקל  פקודה...

כמו  והתחיל להמטיר עליו תוכחות אש וגפרית
איך אתה לא מפחד  ... ליבל...גדולי המגידים

רואה דין ויש דיין... והקב"ה  תדע לך שיש לגנטב???
 וותר... הוא לא יו את המעשים

בדבריו של  אמת כעת שואל אותך: האם יש ואני
תוכחה ב כל משפט שאמת!! שזה ברור?? יענקל גנב

 אמונה?אמת לאמיתה!!! אבל  קל גנב היהשל יענ
האם יש לו נאמנות  האם הדברים שלו הם אמונה??

)כאן אמונה הכוונה לנאמנות ולעמידה מאחורי לאמת הזו? 

כולנו מבינים שיענקל  לא!! ממש לא אמונה!!  ת(האמ
האיש ישר באדם שאכפת לו שיש לא באמת באמת 

... הוא בסה"כ רוצה לומר לליבל... תן גנבות ועוולות
לי לגנוב לבד... תפסיק לקחת לי את הקליינטים... 

תהיה סוכן הגנבות שלי... לא של גנבים אחרים...  
מת יכולה הא אמונה!!!--ל אמתזה ההבדל בין 

והנאמנות  האמונהלהיאמר... השאלה היא מה 
שעומדת מאחוריה... האמונה היא האמת שעומדת 

שהאמת היא ללא אמונה...  מאחורי האמת... וברגע
בעצמה נהפכת להיות שקר אחד גדול...  האמת

תסכים איתי שהתוכחת אמת הזו שיענקל הוכיח 
את ליבל הגנב... זה בסה"כ היה רגעי השיא של 

 המדופלם... קר של יענקל!!! לא רק שהוא הגנבהש
הוא גם יודע להטיף מוסר לאחרים שלא אלא 

 יגנבו... 

"וידרכו את לשונם קשתם שקר ולא זה הפשט: 
לאמונה גברו בארץ כי מרעה אל רעה יצאו ואותי לא 

גם בזמן בית ראשון היו מוכיחים...  ידעו נאום ה'"!!!

יח את האמת היו אנשים שידעו להטיף מוסר ולהט
כמות שהיא... איך כתוב בחז"ל: "גם בשעת כשלונה 
של ירושלים לא פסקו ממנה אנשי אמנה.." היו 
אנשים שידעו להטיח את האמת!!! נו... אז למה כתוב 

למה זה נקרא "?? שקר'וידרכו את לשונם קשתם 
 אתה יודע למה?  שקר??

לא מספיק שאתה אומר  כי לא לאמונה גברו בארץ"!!!
מונה והנאמנות מאחורי אמת... השאלה מה האאת ה

 האמת הזו...

 ברגע שיענקל גנב צועק על מוטל גנב תפסיק לגנוב...
זה וידרכו את  הוא אמנם אומר את האמת.. אבל

 לא לאמונה גברו בארץ...כי!!! כי  דבר שקר"לשונם 
הסיבה שיענקל מוכיח את מוטל שיפסיק לגנוב זה 

אלא מאי??? כי  לא ממקום של נאמנות לאמת...
יענקל בסה"כ רוצה שמוטל גנב  מרעה אל רעה יצאו...

יערוק מרעה אל רעה... במקום שיהיה הגנב של 
קלמן... שיהיה הגנב שלי... כי מרעה אל רעה יצאו!!! 
כל האמת שהם מטיחים אחד בשני זה לא בשביל 
חתירה אל האמת... אלא בשביל להחליף שקר אחד 

ה... אז גם כשאומרים את בשקר השני... כשזו המטר
 גדול מזה!!!! וזיוף אין לך שקר -האמת הכי טהורה

מיותר לציין שהדוגמא הכי מוחשית שמתגלית לנגד 
עינינו בנושא הזה זה הפוליטיקה המדינית כיום כאן 

קח תלמיד ישיבת נובהרדוק אם ניבמדינת הציונים... 
ונכניס אותו למליאת הכנסת  היישר מערבות רוסיה

הרי מה תרגש מאוד... הוא ממש ירגיש בבית... הוא י
 זה שיטת נובהרדוק???

זה לתבוע אמת וכינות בלתי מתפשרת!!! נבירה 
ה הכי קטנה ומיד למעמקי הנפש ולזהות כל נגיע

 לשרש אותה ולזרוק בה מרה ולנזוף בה ללא רחם...
 כל יום זה... זה בדיוק מה שעושים ...ואם תשים לב

שים שם מהבוקר עד הלילה?? הרי מה שעובכנסת... 
פלים עליו כל אחד שיוזם איזה משהו מיד כולם מתנ

מזהים את המידות רעות שלו... ו בשפתיים דולקות...
את האינטרס האישי שלו... ואת התאוות שלטון 

 )והרי זה גם נכון... אז בכלל...(שהוא רוצה להרויח מזה... 
וא ממש ירגיש בבית!!! הו ישב שם אותו נובהרדוקר

וגועש  ירגיש שהוא נמצא באמצע סדר מוסר מרירי
שלא מוותר ולא נובהרדוק מ הסבא נוסח ורועש

מידות רעות שיש בכל ומזהה את ה מטייח שום נגיעה
 יש לך טעות קטנה... אבל לא נובהרדוקר!!נטית לב... 

אבל ... נגיעה שליליתבכנסת מזהים מיד כל נכון ש
ק... היית עסוק אתה שם בנובהרדו יחי ההבדל הקטן:

 של עצמך...בלחפש את הנגיעות ואת המידות רעות 
כל אחד עסוק בלמצא את  בכנסת אבל כאן??? כאן

  יחי ההבדל הפצפון!!!   המידות רעות של החבר שלו!!!

-בנובהרדוק כל אחד היה עסוק לצאת מרעה ל
טובה... יש לי נגיעות... יש לי אגו... ואני רוצה לצאת 

ממנו.. להפסיק להיות רע ולהתחיל  ממנו... להתרומם
להיות טוב... אבל בכנסת?? זה "מרעה אל רעה 

כל אחד  רעה ברעה...יצאו"!! כל אחד עסוק בלהחליף 
המידות רעות שלו יותר חזקות  עסוק בלהסביר כמה

 של חבר שלו...   מהמידות רעות ומומלצות

זו הסיבה ששם בכנסת... גם כשאחד מטיח את 
ום בושה לאחד מהשני... למה??? האמת בשני אין ש

באותות  ד מישהו מהאופוזיציה ומוכיחכשעומכי 

ומופתים כמה זה מהקואליציה הוא אגואיסט 
ואינטרסנט שחושב רק על עצמו ומוכן לשגע מדינה 

 הוא אומר דבריל תאוות שלטון... שלימה בשבי
היה אמור להחליף  שניה מצד האמתאמת!!! ו
 צבעים... 

יש עוד משהו... יש  מאמתוץ שח אל תשכח אבל!!!
ובדיוק כמו שכולם יודעים את האמת...  אמונה...גם 

ככה כולם יודעים שאותו אחד שרוממות טובת 
הכלל בגרונו... הוא בסה"כ אינטרסנט ואגואיסט לא 

מרעה  כ רוצה שיצאופחות גדול... והוא בסה"
 רעה... למה בחרתם באגואיסט הזה?? תבחרו בי...ל

זה הרי ברור שזו ו)... ט יותר מוצלח ממנואני אגואיס

אם ככה...  (הטענה שלו!! ואף אחד לא חושב לרגע אחרת...
אין שום סיבה שהאמת המוטחת שם תזיז 

  ...אמונהלמישהו... כי אין בה טיפת 

--- 

עד כאן פוליטיקה... תכל'ס... כלפי מה הדברים 
 אמורים???

לנו  אין כולם יודעים את האמת!!! האמת נאמרת!!
מצוקה של חוסר מידע!! זה לא שאנחנו סומים 
 באפילה ואין מי שיגיד לנו מה האמת ומה רצון ה'...

והוא עושה את  יש תמיד מי שדואג לומר את האמת
זה בקול רם... ולמרות זאת!!! למרות שהאמת 

וברוב המקרים  היות נשמעת בצורה הכי מפורשת...
כלל לא אז למייעשה היא ב באמונההיא לא נאמרת 

 לדוגמא: נתחילנשמעת... היא עוברת לידינו... 
מחבר טוב שלי ירא שמים ועובד ה' מופלג 
שמשתייך למגזר חסידי מסוים... שזמן תפילה 

האם כשחבר  אצלם זה... זה לא החלק ה"חזק..."
לא  שלי יעלה לשמים הוא יוכל לתרץ את עצמו

 לכאורה לא!!ידעתי שיש כזה דבר זמן תפילה?? 
איזה שני  כזה לא?? כי ה' הצמיד לכל חסידולמה 

ליטאים שנושפים לו בעורף עם משנה ברורה פתוח 
ועושים לו נו נו... כתוב בפירוש במ"ב שצריך 

)וזה יותר חשוב בפסוד"ז וברכות להספיק זמן תפילה 

ק"ש... כלומר: מי שקם כמה דקות לפני סו"ז תפילה צריך 
  להתפלל מיד שמו"ע העיקר להספיק(

חסיד יעמוד ויטען: לא ה חבר שלי זהו שכן!!! אז
ידעתי!!! לא ידעתי שיש כזה דבר שנקרא סוף זמן 

 תפילה... והטענה שלו תתקבל!!!! 

כי נכון שאדון אז נדברו ציטט  אתה יודע למה??
מהמשנה ברורה שצריך להספיק זמן תפילה... אבל 
סו"ס אדון אז נדברו הוא ליטאי... וכשהוא עושה לי 

אם יש לך חושים  .. צריך להספיק זמן תפילה...נו נו.
 איזה יש פה עדינים ותקשיב טוב טוב למנגינה...

!!! הנה... אתם החסידים... קנטרנית נימה מגזרית
הלכה כמו תפסיקו כבר... תתחילו להקפיד על 

הנימה... אז זו הנימה?? ברגע שזו שנכון  הליטאים... 
לחבר שלי במילים אחרות: אני אף פעם לא פניתי 

החסיד ואמרתי לו בכנות: תקשיב... רצון ה' להקפיד 
על זמן תפילה!!!! אף פעם לא העברתי לו כזה 

אני מגיע  מרעה אל רעה יצאו...?? כן רק מהמסר... 
 אליו עם המצע של המפלגה שלי ואני אומר לו:

הנה... למפלגה שלי יש טעות אחת פחות מהמפלגה 
א שחבר שלי ברגע שזו הנימה מה הפלשלך... 
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אני אני מוותר...  החסיד עושה לי עם הראש נו נו...
מעדיף להישאר עם הטעויות של החסידים מאשר 

 לבחור במחדלים של הליטאים... 

חבר  ועל אותו משקל בכיוון השני: ברגע שמגיע
על שלל  חסיד ומתחיל להוכיח אותיה שלי

שמתי לב שאני בכלל  מחדלים שיש במגזר שלי...
אותו!!! במקום לשמוע את האמת לא שומע 

ולהתמודד איתה!! אני מיד מזהה את הנימה 
אדם כעת עסוק  המגזרית שיש כאן... שהבן

בלהוכיח שמ"רעה אל רעה יצאו..." הוא מנסה 
להוציא אותי מרעה לרעה... הוא רוצה שאני 
אחליף מחדל במחדל... אם זה הנושא... אז 

ת ולקבל א להתקשיב לגופו של ענייןבמקום 
... אני מיד עסוק בלהסביר האמת ממי שאמרה

לו... שזה בסדר... עדיף לי הטעויות של הליטאים 
מהמחדלים החסידיים...  זאת אומרת: קח 
 בחשבון שכולם יודעים הכל!! האמת נאמרת!!!

החסיד נושף  יש מי שדואג לומר אותה!!! ותמיד
שהוא לא  לליטאי בעורף ומקניט אותו במה

בעורף ואומר לו  נושף לחסיד בסדר... והליטאי
בדיוק מה הוא צריך לתקן... כך שאין הפתעות!! 
אנחנו יודעים הכל... ולמרות זאת בשורה 

אנחנו לא  יתכן שלמרבה ההפתעה התחתונה
ברגע  למה??? כי באמת מודעים לטעויות שלנו!

ברגע שמרעה אל רעה  שלא באמונה גברו בארץ...
האזניים יצאו ואותי לא ידעו נאום ה' אז 

 נאטמות!!! 

זה בדיוק כמו בכנסת שהכל מונח שם על 
השלחן!! כל הרפש והטיט... כל הנגיעות... כל 
המידות רעות... ובן אדם שפוי היה ממזמן אמור 
להקיא את עצמו משם... אבל ברגע שהאמת שם 
היא ללא אמונה... האמת שם נאמרת רק בתור 

בות הקנטה והוכחה עד כמה הטעויות שלי יותר טו
משלך... אז האמת עוברת לצידם והם פשוט לא 

 פוגשים אותה!!!

---   

על פי זה תורצה לי שאלה בסיסית שתמיד אגב: 
 התקשיתי בה: 

הרי בית המקדש הראשון נחרב על עבודה זרה 
גילוי עריות ושפיכות דמים!!! מדובר בעבירות הכי 
חמורות בתורה! אם ככה: איפה כולם נעלמו?? 

י שמים וכל הצדיקים... הרי אתם איפה כל הירא
רואים בעיניים שלכם יהודים שעושים את 
העוולות הכי נוראות בעולם... ואתם שותקים? 
מה... ירמיהו הנביא היה האדם היחיד בעולם 
שהבין שיש פה בעיה שצריך לצעוק גיוואלד?? וכי 
חוץ מירמיהו הנביא אף אחד לא הבין שיש פה 

וכיח את עם חטאים שצריך לשרש אותם ולה
 ישראל??

מה התשובה??? הנה... ירמיהו הנביא בעצמו אומר 
 את התשובה: 

אדרבה... זה ברור שכולם ידעו את האמת!!! 
תסמוך על הביקורתיות והחוסר פרגון של אנשים 

על כמה הוא  שהם דואגים כל אחד להזכיר לשני
אבל ברגע שהאמת נאמרת לא  לא בסדר...

ממקום של  ממקום של נאמנות לאמת אלא

ביקורת... ממקום של הנה... תפסתי אותך על עוד 
העברתי לך את  והנה ...שאני פחות גרוע ממך טעות

הכדור... ברגע שזה ככה... אז אל תתפלא אם יהיה 
עבודה זרה גילוי עריות ושפיכות דמים וכולם ידעו את 

זה לא בסדר ותכל'ס שום דבר המרה עד כמה  האמת
מה טענת לי..?? שאני פגום  לא יזוז... למה??? כי

כל כולך גילוי  בעבודה זרה!!! אה... ואתה?? אתה
נכון... אתה אומר שיש בי פגם של גילוי עריות... 

עריות... מי שמדבר... אתה?? יש לך דם על הידיים... 
שמת לב?? כל   שפיכות דמים...כולך אלימות.. כולך 

 אחד הטיח את האמת בשני... ותכל'ס... היות ולא
לאמונה גברו בארץ... כל אחד עסוק בלהוציא את 

... אז בשורה התחתונה לא החוצה השפן של השני
לא היתה פה  היתה פה תוכחה שהצליחה לפעול!!!

 אמת שנשמעה באמת!!

היה  רק איזה ירמיהו הנביא אחד... שהואהיה ממילא 
ול כל אינטרס... כנראה שהוא לא באמת באמת נט

קהילה שום  בלתרץ היה עסוק הוא לא ייצג אף אחד...
והוא לא ייצג שום ציבור... וכשהוא הוכיח את עם 
ישראל... זו היתה תוכחה לשם תוכחה!!! רבותי: זה 

בנקודה הזו ירמיהו באמת מנוגד לרצון ה'!! נקודה!! ו
 מה שירמיהו הוכיחאת  זאת אומרת: היה יחיד!!!

יה אצל ירמיהו זה ה... רק גם בלעדיו כולם ידעו להגיד
זה היה נבואה מאת ה'!! ולא  תוכחה לגופו של עניין...

 פרץ של הטחת דברים אחד כלפי השני...

 תכל'ס... כלפי מה הדברים אמורים??

הגיע הזמן שנצא מהקופסא... שנמצא מהבועה 
ל אחד יסתכל לגופו של עניין מה רצון המגזרית... וכ

 ה'!!! מה השם רוצה ממני!!! מה אלוקים רוצה ממני!!!
אני מאוד אוהב להשתמש במונח הטהור הזה: מה 
רצון השם!!!! כשאני מגיע לשאול משהו... להסתפק 
באיזשהו ספק בסוגיות של "בכל דרכיך דעהו..." אני 

 משתמש בשאלה: מה רצון השם!!!! 

תנסה להתחיל להשתמש במשפט הזה... ותחשוב 
עליו... אתה תבין על מה אני מדבר... אני מזיז לצד את 

המושגים... יש אחד ויחיד שקוראים לו רבש"ע!!!  כל
 ואני בסה"כ מבקש לדעת מה רצונו!!! זה הכל!! 

אני לא מחפש לברר האם זה מספיק ישיביש... והאם 
זה מתאים לציבור החרדי... והאם זה מקובל או לא 
מקובל?? לא מעניין אותי כלום.. יש בורא עולם!!! הוא 

יל לברר מה הוא רוצה ממני משהו!! ואני פה בשב
דורש ממני!!! זה הכל!! כשמחדדים את זה... השאלה 
מקבלת מימד הרבה יותר טהור... אני אתן לך דוגמא: 
תקופת הקורונה כידוע הזמינה כל מיני ויכוחים 

היה לי חבר שכל הזמן  שכמובן תורגמו לרוח מגזרית...
"ירד עלי" שאני לובש מסיכה... בשלב מסוים לקחתי 

. הורדתי את המסיכה ואמרתי לו: אותו לצד..
בגלל שאני  מסיכהשאני לובש  נדמה לך תקשיב...

 שזו הקולקציה החדשה שלהם...  שייך למגזר מסוים?

אז זהו שלא!!! כמו יונה הנביא בשעתו אני מודיע לך 
עברי אנוכי!!! ואת ה' אלוקי השמים ומוסר מודעא... 

י אני הולך עם מסיכה כי לפוהסיבה ש אני ירא!!
לי המסקנה שלי שזה  הנתונים היבשים האישיים שיש

אדרבה... אני מעוניין להציג בפניך !!! ממני רצון השם
תשכנע את המפה האישית שלי... תקרא את המפה ו

אותי שרצון ה' אחרת!! ואני הרגע מוריד את 
המסיכה... הסברתי לו שיש לי רב שתמיד אני שואל 

שצריך הורה לי  הרב שלי ועל אפי ועל חמתי אותו...
)מה אתה רוצה שאני אעשה?  להקפיד על כל ההוראות...

וחוץ  שאני אחליף רב? ולמה?? בגלל שחם לי עם המסיכה?(
מזה אני פוגש אנשים בקבוצת סיכון... אמרתי לו: 
 בבקשה... הרי שלך לפניך.. אלו הם הנתונים שלי!!!
כעת אני מתחנן לפניך: תוכיח לי שהשם רוצה 

אחר... תוכיח לי שה' רוצה שאני אוריד ממני משהו 
 את המסיכה...

והוא הבין אותי לגמרי  פתאום הוא הבין אותי...
קלט  פשוט הוא והוא הפסיק לצחוק עלי...

שמאחורי המסיכה המגזרית שלי... מסתתר יהודי 
וגם לי ארך  שבסה"כ רוצה לעשות רצון השם!!

הרבה זמן עד שהפסקתי לצחוק עליו... כי הבנתי 
מאחורי השמונה בגדים שלו מסתתר יהודי ש

בסה"כ לעשות רצון ה'... והנתונים שלו שרוצה 
והרב שממנו הוא מקבל ככה יצא לו שזה רצון ה'... 
כמתרגלים להיצמד לרצון השם!!! הכל נשמע 
אחרת... גם התוכחה נשמעת אחרת... כשאתה 
נושם נשימה עמוקה ומגיע להעיר למישהו... אם 

ה רצון ה', ואתה גם אומר לו שכך אתה מבין שכך ז
וכך רצון השם!!! זה נשמע אחרת לגמרי... תחשוב 

 על זה... 

--- 

 כל פעם שמתעוררת התלבטות וספק והכי הכי:
בסוגיות של "בכל דרכיך דעהו..." אתה רוצה לעזור 
לעצמך להעמיד את שני הצדדים... לחשב הפסד 

 ד שכרה ושכר עבירה כנגד הפסדה...???מצוה כנג

אני ממליץ לך לקלף את כל הססמאות... אל תציג 
את השאלה בצורה של "האם זה מתאים לבן 
תורה"? והאם זה "צורה של יהודי..." והאם קבלנו 
מרבותינו לעשות כך וכך... עזוב מילים גבוהות... 
לפני הכל... דבר ראשון תעמיד את הדברים כמות 
שהם על השלחן!!!! הנה זו המפה... אלו הם 

ונים... ומעתה: איפה הרבש"ע פה בסיפור?? הנת
הרי הרבש"ע נמצא כאן!! הוא העמיד בפנינו את 
הנתונים האלו... ואם ככה הוא רוצה משהו!! ואני 

 בסה"כ רוצה לדעת מה ה' רוצה פה בסיפור הזה...

כשאתה מציג את הדברים בצורה פשוטה: שיש פה 
בורא עולם ואני בסה"כ רוצה לדעת מה הוא 

הדברים מתחדדים הרבה יותר והרבה  רוצה...
 שאלות פתאום לא מתחילות... דוק ותשכח... 
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 מעשה שהיה במשחק השחמט...

ומישהו שם  )מה שנקרא קיט... נופש...(היה זה בבין הזמנים לפני כה שנים.. הייתי בדאצ'ע... 
הציע לי בא נשחק שחמט... התביישתי לומר לו שאני לא כ"כ חזק בשחמט... טוב... 

א עשה הוא הסכמתי... התיישבנו והתחלנו לשחק... הוא... שיהיה בריא... לפני כל צעד שהו
ישב וחשב וחשב במשך דקות ארוכות... אבל אני?? אני הרי 'גאון'... אני לא צריך הרבה 

ואני הזזתי פה הזזתי שם... וכצפוי מהר מאוד הוא אכל לי את  ( )כי לא היה לי מה...לחשוב 
הכל... עשה ממני קירקס... כמעט ולא השאיר ממני שריד ופליט... נשארתי אחד מעיר 

משפחה... היה ברור שהוא הולך לנצח אותי בגדול... בשלב מסוים לא יכולתי ושנים מ
לסבול את ההפסד הצורב... והתחלתי לרקום תוכנית... יש לציין שהיה לי שקט תעשייתי 
מבורך כי כאמור... הוא היה כל כולו מכונס במחשבות מה הצעד הבא שהוא הולך לעשות... 

 ות בשקט..  ולי... היה לי את הזמן לחפור מנהר

ואז לאט לאט... בשקט וביסודיות... הכנסתי את כף ידי מתחת ללוח של המשחק... הכנסתי 
 והכנסתי.. 

ו... ואז טראח!!!!!!!! בבת אחת העפתי את כל המשחק באויר... הכל התעופף לכל עבר... 
המלך התעופף לפה... והמלכה לשם... והחיילים הגיעו עד התקרה... וסוס אחד נתקע 

וילון... חבר שלי היה הההההמום... הוא לא הבין מאיפה זה נחת עליו!!!! מה... מה קרה ב
פה??? הוא התאבן במשך דקה ארוכה ולא הבין מה... מה... איך זה קרה?? איך הכל פתאום 

הההלו... הההלו... תתעורר... זהו... המשחק נגמר...  טלטלתי וניערתי אותו ואמרתי לו:עף??  
ים... חשבת שתנצח אותי?? חשבת שאתה תוכל לעשות לי וידוא הריגה...?? חלומות נעימ

זהו!! יש גבול!!! הכל התעופף... עד כאן הסיפור... בניחוח בין הזמנים... אבל לסיפור הזה 
שגם אחרי שחבר שלי כבר קלט מה עוללתי לו  --היה המשך שמאוד החכים אותי... והוא

ונס בתוך עצמו... הוא עדיין חושב מחשבות... שאלתי פה... שמתי לב שהוא עדיין נשאר מכ
אותו: מה... מה אתה חושב עכשיו?? הוא צחק ואמר לי: תבין... אני עדיין שמה... בתוך 
משחק... תבין אותי: אתה תלשת אותי באמצע המהלך... הייתי באמצע!!! באמצע 

תהיה בריא... המחשבות הקדחתניות... מה הצעד הבא שאני הולך לעשות... אז אתה ש
העפת לי בבת אחת את הכל... אבל אני??? אני עדיין שמה... בתוך המשחק המנוח... יהי 

 זכרו ברוך

--- 

הסיפור הזה הוא משל מאוד טוב!!!!! אני משתמש עם המשל הזה לכל מיני דברים 
 בעבודת ה'... 

עולם הזה כמו ערב יום הדין... אנחנו נמצאים ב אבל זה הכי אקטואלי לימי חודש אלול...
בתוך משחק שחמט... לכל אחד יש לו את המשבצת שלו בחיים... כל אחד ממוקם 
באיזושהי משבצת!!! יש אחד שנמצא במשבצת ההצלחה... הוא מרגיש כמו מלך... הוא 
שולט... הוא יכול לזוז לאיפה שהוא רוצה ולבלוע את מי שהוא רוצה... ויש אחד שנמצא 

וכלת אותו... והוא מפחד מהצל של עצמו... בקיצור: לכל במשבצת השפלות... החברה א
אחד יש המשבצת שלו... את הגורל שלו בחיים... שזה מה שיש... והמכנה המשותף בין 
כולם שכל אחד יושב במשבצת שלו ובונה מהלכים בחיים... מה הצעד הבא שלי... לזה 

??? ואילו זה שנמצא שמרגיש מלך יש לו את המהלכים שלו... מה היעד הבא שלי לכבוש
בשפל... גם לו יש מהלכים נוגים משלו... איך אני שורד?? והאם יש לי בכלל סיכוי יום אחד 
לשקם את עצמי...  בקיצור: משחק השחמט לכל דבר... כל השחקנים בעולם הזה טרודים 

ואז בחיי היום יום... טרודים בדאגת המחר... מה יהיה... מה הצעדים הבאים שלי בחיים...  
 ואז אתה יודע מה קורה??? בבת אחת מגיע ראש השנה!!!!

המשחק שחמט בבת אחת מתעופף... כל השחקנים מתעופפים לכל עבר!!!!!!!! הקרקע  
נשמטת מתחת הרגליים... ומכאן ואילך אין שום ביטוח... המלך האמיתי מגיע והוא לבדו 

ואין לאף אחד הבטחה באיזו נשגב ביום ההוא... הוא לבדו יושב ובונה את השחמט מחדש 
משבצת הוא יהיה בשנה הבאה... "בראש השנה יכתבון וביום צור כיפור יחתמון מי יחיה 
ומי ימות מי ינוח ומי ינוע... שום דבר לא בטוח!!! מי שהיה אתמול במשבצת של מלך... 
. פתאום יכול למצא את עצמו עבד... מי שחשב שהוא אפס... פתאום מוצא את עצמו מלך..

ה' מוריש ומעשיר משפיל אף מרומם... אין שום ביטוח... אף אחד לא נשאר בטוח 
 בחזקתו... 

---- 

בשנה וחצי האחרונים ה' הראה לנו את זה בצורה ממש מוחשית כפי שמתנבא 
ככהן,  -הנביא ישעיה: הנה ה' בוקק הארץ ובולקה... והפיץ יושביה, והיה כעם

 כאשר נושה בו...  -כמוכר, כמלווה -ונהכגברתה, כק -כאדוניו, כשפחה -כעבד

פתאום זו שלא מצאה עבודה, וחברתה שהייתה מסודרת עד כה, לפתע שניהם 
חתמו אבטלה, זה שחלם להגיע לישיבה החשובה וזה ש'נתקע' בישיבה פשוטה, 

גר קרוב להורים וזה שניהם לפתע מצאו את עצמם לומדים במרחב הקולי... זה ש
... שניהם פתאום מצאו את עצמם במרחק שווה... שניהם יהש'זרוק' בערי הפריפרי

לא יכולים להתקרב לבית של ההורים... ה' נתן לנו מדגם קטן... אבל החכם מבין 
 שזה רק מדגם...

!! ברגע שנשגב ה' לבדו הקבועה שמתחדשת מידי שנה כי זו המציאות
לול ביום ההוא... ברגע שה' דופק על השלחן פתאום הוא עושה חישוב מס

 וזה מה שקורה מידי שנה בראש השנה!!!מחדש... 

בראש השנה יצא יוסף מבית האסורים... וכל אחד בבית האסורים הפרטי 
שלו שבטוח שמכאן אין נקודת מוצא... הרי בשביל זה יש לנו את הימים 
הנוראים, פשוט להאמין בה'!!!! להאמין שהמלך הקדוש לוקח את 

י המשחק משתנים... וכמו מי שמתרווח המושכות וכעת הכל פתוח... כלל
על כסאו שידע לו ששום דבר לא מובן מאליו... ככה מי שהתרגל לתנאי 

 מצוקה שידע שה' בבת אחת מוריש ומעשיר משפיל אף מרומם... 

---- 

אבל דא עקא!!!! שמרוב שאנחנו נמצאים עמוק עמוק בתוך המשחק... 
דים הבאים... מה קורה מרוב שאנחנו באמצע לחשבן מה הולך להיות הצע

כמו שחבר שלי שיהיה בריא... גם אחרי  מה שקרה לחבר שלי...לנו?? 
וגם אחרי שהוא קלט שהמשחק היה ואיננו.. שהעפתי לו את המשחק... 

המחשבות שלו עדיין רצו  משחק...תוך הוא עדיין נשאר שמה... באבל 
ההההלו...  בשטף של המהלך... מה אני עושה ומאיזה כיוון אני מגיע...

  אויס!! נגמר!! המשחק התעופף... חישוב מסלול מחדש...

קולו של אותו דבר כאן: מרוב שאנחנו נמצאים עמוק בחיים... אז גם כש
אוטוטו מגיע ראש השופר נשמע ברמה... ואנחנו לאט לאט קולטים ש

השנה... ואז כל המשחק מתעופף... עדיין הראש שלנו נמצא באמצע 
ות שלנו רצות קדימה ביום יום... מה עושים עם זה... והמחשב המשחק...

בינינו... יום לפני ראש השנה... איפה הראש שלנו  ואיך מסתדרים עם זה... 
ים ממשיכים הלאה... ואם יש אובדרפט... אז חיים!!!! החישטף הנמצא?? ב

... ואם אני חש מעצמי שאני כל יכול... אז הראש שלי נמצא באובדרפט
 צא בעשר צעדים קדימה מה אני יכול לעשות... הראש שלי נמ

ההההלו... צועק רבינו יונה!!!! תתעורר... המשחק חזר לאיפוס... נכון שעד 
ראש השנה המשחק עדיין בעיצומו... ולכל אחד יש את המשבצת שלו... 
אבל ברגע שתוקעים בשופר... הופה!!!! המשחק באותו רגע מתעופף... אף 

שבצת שלו... הכל פתוח... גם אם היית בשיא אחד לא מוחזק יותר במ
השפל אתה יכול בשנה הבאה להפתיע ולהגיע עד השמים... הכל פתוח... 

 הכל הכל...

--- 

 עקרונית המאמר הזה יותר מתאים לערב ראש השנה... 

 אבל לא!!!! זה לא נכון!!!!

כי גם עכשיו ובעיקר עכשיו ודווקא עכשיו... בתחילת חודש אלול... זה 
מן להתחיל לנקות את הראש מכל מיני טרדות שכל השנה הטרידו הז

אותנו... כן... יש טרדות... לכל אחד מאיתנו יש את המשבצת שבה הוא 
נמצא כעת... שהוא בהחלט מוטרד מה הולך להיות המהלכים הבאים 
שלו... אבל הוי... באמת... כל המהלכים האלו הם רלוונטיים רק עד ראש 

נה ואילך זה כבר לא נפקא מינה... המשחק מתחיל השנה...  מראש הש
מהתחלה...  אם אני אצליח להפנים את זה... אני אוכל למצא את עצמי 
הרבה יותר פנוי נפשית לחודש אלול שכל כולו אני לדודי ודודי לי... וזו 
המטרה של השופר... השופר מהדהד לנו בתוך האוזן... ההלו... יש לכם 

משחק... אין טעם כ"כ להשקיע במחשבות... אין שלושה שבועות לסיום ה
הרבה מה לתכנן... לא נותר לנו אלא להשקיע את עצמנו בחודש אלול זה 
במחשבות האמיתיות ביותר!! איך לחזור לאבא שבשמים... איך להתרצות 
לפניו... זה הדבר האמיתי היחיד שהוא לא משחק!!! מפי השמועה מקובל 

שחמט... אז כן... בסיומו של משחק ששלמה המלך המציא את משחק ה
השחמט... נענה שלמה המלך ואמר: סוף דבר הכל נשמע את האלוקים 
ירא ואת מצוותיו שמור כי זה כל האדם!! חוץ מזה הכל המשחק... הכל 

 מתעופף ונמוג יום אחד..
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